
 

 

Espoon kaupunki     Pöytäkirja  

Nuorisovaltuusto     27.2.2024 

 

Aika: 17:05-20:21 

 

Paikka: Espoon Kaupungin Valtuustosali 

 

Läsnä: Abaas Hashim (saapui 17:50), Ala-Kojola Outi (poistui 20:05), Al-Khafaji 

Jusuf, Alppivuori Aaro, Bergström Moritz, Caesar Aatos, Denut Sofia (poistui 19:32 

ja palasi 19:37), Hussein Asma (poistui 17:32 ja palasi 17:35), Huttunen Elif, 

Höglund Max, Imanli Alper, Kangas Ilmari, Karjalainen Iida, Karppinen Thomas, 

Kivijärvi Edwin, Kivioja Laura, Koivula Jenni, Levoranta Matilda (poistui 17:26 ja 

palasi 17:29), Lybeck Severi, Lähdesmäki Patrik, Maadidi Zakaria, Makila Ursula 

(poistui 17:32 ja palasi 17:35), Manninen Miko (saapui 17:14) (poistui 19:35 ja palasi 

19:38), Meng Sofia, Monykuany Nyemuoc, Multamäki Väinö, Nilsson Sebastian 

(poistui 19:10), Parviainen Elina (poistui 17:27 ja palasi 17:29) (poistui 19:54 ja 

palasi 19:57), Pietilä Lahja, Pohjanmaa Kaisa (poistui 17:55 ja palasi 17:58) (poistui 

18:49 ja palasi 18:54) (poistui 19:25 ja palasi 19:29) (poistui 19:48), Rantatupa Pauli 

(poistui 18:55 ja palasi 18:56), Reunanen Kasperi, Saario Isabel, Sell Ilari, Suominen 

Ines, Tiihonen Olli, Vasudeva Aarush, Viinikka Sirius 

 

Poissa: Kneckt Otso, Suikkari Noora 

 

Muita läsnäolijoita: Tiia Ylä-Peräinen, Tero Luukkonen 

 

Käsiteltävät asiat 

 

Asia Otsikko 

 

1. Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 

2. Kokouksen järjestäytyminen 

3. Ilmoitusasiat 

4. Valitaan nuorisovaltuustosta juontajat Suomen kansalaisten juhlaan 

5. Valitaan nuorisovaltuustolle edustaja kasvun ja oppimisen lautakunnan 

nuorisoasiainjaostoon 

6. Valitaan nuorisovaltuustolle edustajat hyvinvointityöryhmiin 

7. Sääntömuutosehdotus nuorisovaltuuston sääntöjen kohtaan 12 

8. Valitaan monikielisyysvastaavat vuodelle 2024 
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9. Aloite nimellisistä mielenterveyskyselyistä Espoon kouluihin 

10. Aloite Nuorisotyön budjettia laskettava ja rahoja sijoitettava kaupungin 

turvallisuuteen sekä harrastuksiin 

11. Aloite Laajan kielitarjonnan säilyttämisestä Espoon peruskouluissa 

12. Työryhmien tilannekatsaus 

13.  Muut nuorisovaltuuston esille nostamat asiat 

 

 

1§ Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 

 

Selostus 

Yleiskokous on laillinen ja päätösvaltainen, jos kokouskutsu on 

toimitettu kaikille nuorisovaltuutetuille kolme (3) päivää ennen 

kokousta. 

 

Päätös 

Todetaan kokous laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi 

sekä todetaan läsnäolijat 

 

2§ Kokouksen järjestäytyminen 

 

Selostus 

Valitaan pöytäkirjan tarkastaja, kaksi ääntenlaskijaa ja sihteeri. 

 

Päätös 

Pöytäkirjan tarkastajana toimii Pauli Rantatupa, ääntenlaskijoina 

toimii Aaro Alppivuori ja Zakaria Maadidi ja sihteerinä toimii 

Patrik Lähdesmäki. 
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3§ Ilmoitusasiat 

- Kaikki edustustehtäviin valittujen henkilöiden tiedot on jaettu 

eteenpäin. 

- 13.3. Vaikuttamon suunnittelupalaveri 

- Kaisa Pohjanmaa kertoo, että on käynyt Espoon 

kaupunginvaltuuston kokouksessa kertomassa, mitä 

nuorisovaltuustossa viime vuonna on tehty. 

 

 

4§ Valitaan nuorisovaltuustosta juontajat Suomen kansalaisten juhlaan 

 

 

Selostus 

Nuorisovaltuustosta valitaan kaksi juontajaa Suomen 

kansalaisten juhlaan.  

 

”Espoon kaupunki kutsuu elokuussa kaikki edellisenä vuonna Suomen 

kansalaisuuden saaneet täysi-ikäiset espoolaiset perheineen uusien 

Suomen kansalaisten juhlaan. Juhla on kaupunginjohtajan isännöimä 

ja se järjestetään Espoo-päivä viikonloppuna elokuun lopussa. Meillä 

on nyt kahtena vuonna ollut tilaisuudessa juontajapari nuvasta ja tapa 

on saanut paljon kiitosta sekä kaupunginjohtajalta, yleisöltä ja kaikilta 

järjestelyissä mukana olleilta. 

Tämän vuoden tilaisuus on su 1.9. Dipolissa ja juontajat haluaisimme 

tavata kerran elokuussa ja sitten paikan päällä heidät tarvittaisiin klo 

13–15.30. Toisen tulisi pystyä lukemaan juontotekstiä myös ruotsiksi. 

Työstä maksetaan myös pieni palkkio. Löytyisikö tänä vuonna 

kiinnostuneita?” 

Päätös 

Arvotaan ehdokkaat. Ehdolle asettuu. Pidetään kahdet arvonnat 

erikseen henkilöt, jotka haluavat puhua suomea ja heille, jotka 

haluavat puhua ruotsia 
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Ursula Makila  suomi 

Jenni Koivula   molemmat 

Edwin Kivijärvi  molemmat 

Zakaria Maadidi  molemmat 

Ines Suominen  molemmat 

Sofia Denut   suomi 

Sofia Meng   molemmat 

Lahja Pietilä   suomi 

Kasperi Reunanen  ruotsi 

Nyemouc Monykuany suomi 

Max Höglund   molemmat 

Arvonnan jälkeen valitaan juontajiksi Ines Suominen ja Sofia 

Denut 

 

5§ Valitaan nuorisovaltuustolle edustaja kasvun ja oppimisen lautakunnan 

nuorisoasiainjaostoon 

 

Selostus 

Nuorisovaltuusto valitsee yhden edustajan ja yhden 

varaedustajan Kasvun ja oppimisen lautakunnan 

nuorisoasiainjaostoon 

 

Mikäli ehdokkaita on enemmän kuin yksi, käydään suljettu 

lippuäänestys. Eniten ääniä saanut on varsinainen edustaja ja 

toiseksi eniten saanut on varaedustaja. Jokaisessa vaalissa 

ehdokkaat saavat pitää puolentoista (1.5) minuutin vaalipuheen. 

 

 

Käsittely 

   Ehdolle asettuu Jenni Koivula ja Ines Suominen 

   Käydään suljettu lippuäänestys: 
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   Ääniä annettiin:  37 

   Hyväksyttyjä:   35 

   Tyhjä:    3 

   Hylätty:   2 

   Äänet jakautuivat seuraavasti: 

   Jenni Koivula:  12 

   Ines Suominen:  20 

Päätös 

Valitaan Ines Suominen varsinaiseksi jäseneksi ja Jenni Koivula 

varajäseneksi Kasvun ja oppimisen lautakunnan 

nuorisoasiainjaostoon 

 

 

6§ Valitaan nuorisovaltuustolle edustajat hyvinvointityöryhmiin 
 

Selostus 

Nuorisovaltuusto valitsee yhden edustajan ja yhden 

varaedustajan jokaiseen alueelliseen hyvinvointityöryhmään. 

Nuorisovaltuuustolla on edustaja seuraavissa 

hyvinvointityöryhmissä: 

● Espoonlahden hyvinvointityöryhmä 

● Keski- ja Pohjois-Espoon hyvinvointityöryhmä 

● Leppävaaran alueen hyvinvointityöryhmä 

● Matinkylä-Olari-Tapiola alueen hyvinvointityöryhmä 

 

 

   Mikäli ehdokkaita on enemmän kuin yksi, käydään suljettu 

lippuäänestys. Eniten ääniä saanut on varsinainen edustaja ja 

toiseksi eniten saanut on varaedustaja. Jokaisessa vaalissa 

ehdokkaat saavat pitää puolentoista (1.5) minuutin vaalipuheen. 
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Käsittely 

● Espoonlahden hyvinvointityöryhmä 

● Sovitaan, että Väinö Multamäki on varsinainen ja Asma 

Hussein on varaedustaja 

● Keski- ja Pohjois-Espoon hyvinvointityöryhmä 

● Sovitaan, että Max Höglund on varsinainen ja Edwin 

Kivijärvi on varaedustaja 

● Leppävaaran alueen hyvinvointityöryhmä 

● Sovitaan, että Sofia Meng varsinainen ja Ursula Makila 

on varaedustaja 

● Matinkylä-Olari-Tapiola alueen hyvinvointityöryhmä 

● Sovitaan, että Elina Parviainen on varsinainen ja Olli 

Tiihonen on varajäsen 

Päätös 

● Valitaan Espoonlahden hyvinvointityöryhmä varsinaiseksi 

jäseneksi Väinö Multamäki ja Asma Hussein 

varaedustajaksi 

● Valitaan Keski- ja Pohjois-Espoon hyvinvointityöryhmä 

varsinaiseksi Max Höglund ja Edwin Kivijärvi 

varaedustajaksi 

● Valitaan Leppävaaran alueen hyvinvointityöryhmä 

varsinaiseksi jäseneksi Sofia Meng ja Ursula Makila 

valitaan varaedsustajaksi 

● Valitaan Matinkylä-Olari-Tapiola alueen 

hyvinvointityöryhmä varsinaiseksi edustajaksi Elina 

Parviainen ja Olli Tiihonen varaedustajaksi 

 

7§ Sääntömuutosehdotus nuorisovaltuuston sääntöjen kohtaan 12 

 

Selostus 

Kasperi Reunanen on tehnyt sääntömuutosehdotuksen 

nuorisovaltuuston sääntöjen kohtaan 12. 

Käsitellään sääntömuutosehdotus 

 

Sääntömuutosehdotus: 

Sääntömuutosehdotus nuorisovaltuuston sääntöjen kohtaan 12 
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Ehdotan, että sääntöä muutetaan siten, että se mahdollistaa kolmen 

monikielisyysvastaavan valinnan. Ehdotukseni uudeksi säännöksi, jossa muutokset 

on merkitty punaisella: 

 

12 Monikielisyys 

Nuorisovaltuusto pyrkii olemaan, parhaalla mahdollisella tavalla monikielinen. 

Nuorisovaltuusto valitsee itselleen monikielisyysvastaavat (1-3), kalenterivuodeksi 

kerrallaan kauden ensimmäisessä yleiskokouksessa. Monikielisyysvastaava(t) 

vastaa(vat) nuorisovaltuuston ruotsin- sekä englanninkielisestä sisällöstä sekä 

tiedotuksesta yhdessä viestintä ja tiedotusvastaavien kanssa. 

 

Kasperi Reunanen 

 

Päätös 

Sääntömuutosehdotus hyväksytään yksimielisesti  

 

 

8§ Valitaan monikielisyysvastaavat vuodelle 2024 

 

Selostus 

Valitaan monikielisyysvastaavat vuodelle 2024. 

Monikielisyysvastaavia valitaan (1-3) Jos päätetään käydä 

vaalit, jokainen ehdokas saa puolentoista (1,5) minuutin 

vaalipuheen. 

 

Käsittely 

Ehdolle asettuu Hashim Abaas, Aatos Caesar, Zakaria Maadidi 

ja Max Höglund 

Zakaria Maadidi ei voi toimia ääntenlaskijana, joten valitaan 

sijaistavaksi ääntenlaskijaksi Outi Ala-Kojola 

Käydään suljettu lippuäänestys: 

Ääniä annettiin:  114 
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Hyväksyttyjä:   111 

Tyhjä:    27 

Hylätty:   3 

Äänet jakautuivat seuraavasti: 

Hashim Abaas:  13 

Aatos Caesar:  24 

Zakaria Maadidi:  23 

Max Höglund:  24 

 

Päätös 

Monikielisyysvastaaviksi vuodelle 2024 valitaan Aatos Caesar, 

Zakaria Maadidi ja Max Höglund 

 

9§ Aloite nimellisistä mielenterveyskyselyistä Espoon kouluihin  
 

Selostus 

Sivistystyöryhmä on tehnyt aloitteen nimellisten 

mielenterveyskyselyiden tuomisesta Espoon kouluihin. 

Käsitellään aloite 

 

Aloite: 

Aloite nimellisistä mielenterveyskyselyistä Espoon kouluihin  

 

Viime aikoina mediassa on pyörinyt huolia nuorten mielenterveydestä. Kuitenkin 

konkreettiset teot nuorten mielenterveyden edistämiseksi ovat olleet vähäisiä. Monet 

nuoret jättäytyvät hakemasta apua mielenterveysongelmiinsa häpeästä tai sen 

vuoksi, ettei lähipiirissä tunnu olevan ymmärtäväisiä aikuisia. Olisi tärkeää, että 

nuoret rohkenisivat hakemaan apua mielenterveysongelmiin jo aikaisessa 

vaiheessa. Nuoria tulisi entistä enemmän kannustaa hakemaan apua ja tarjota heille 

matalan kynnyksen mahdollisuuksia sen saamiseksi.  

  

Ehdotamme, että kouluissa olisi anonyymien kyselyiden lisäksi myös nimellisiä 

mielenterveyskyselyitä, joissa nuoria kannustettaisiin avautumaan ongelmistaan. 

Uskomme, että monet nuoret uskaltaisivat avautua paperille ennemmin kuin  

kasvotusten. Kyselyt kävisi läpi terveydenhuollon ammattilainen, joka voisi 
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tarvittaessa ohjata nuoren avun piiriin, kuten koulupsykologille tai tarpeen mukaan 

auttaa nuorta paikkaan, josta voi saada sitäkin enemmän apua.  

  

Kyselyissä tulisi esittää kysymyksiä ahdistuksen-, masennuksen- ja syömishäiriöiden 

oireista ja myös jättää vapaa kenttä, jossa apua saa pyytää vapaamuotoisesti.   

  

Kyselyitä tulisi järjestää kahdesti lukuvuodessa.  

  

Usein ensimmäinen askel avun hakemiseen on haastavin. Kun sen on tehnyt, 

uskaltaa apua hakea enemmänkin.  

  

Matilda Levoranta, Espoon nuorisovaltuuston sivistystyöryhmä  

matildale7@gmail.com  

 

 

Päätös 

Hyväksytään aloite 

 

10§ Aloite Nuorisotyön budjettia laskettava ja rahoja sijoitettava kaupungin 

turvallisuuteen sekä harrastuksiin 

 

Selostus 

Kaisa Pohjanmaa ja Outi Ala-Kojola ovat tehneet aloitteen 

nuorisotyön budjetin laskemisesta ja rahojen sijoittamisesta 

kaupungin turvallisuuteen sekä harrastuksiin. Käsitellään aloite 

 

Aloite: 

Nuorisotyön budjettia laskettava ja rahoja sijoitettava kaupungin turvallisuuteen sekä 

harrastuksiin - aloite 

 

Espoossa toimii hyvin aktiivinen nuorisotyö, jolla on kaupungilta erittäin suuri 

miljoonien eurojen vuosibudjetti sekä paljon erilaisia työntekijöitä ja tiloja. Onko tämä 

kuitenkaan nuorten eli palvelun kuluttajien mielestä järkevää?  
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Teetimme helmikuun 2024 lopulla Google Forms -kyselyn johon vastasi 106 

Espoolaista nuorta. Kyselyssä kysyimme nuorten kokemuksia nuorisotyöstä 

Espoossa.  

  

106:sta kyselyyn vastanneesta 96 oli 14-17 vuotiaita sekä kyselyyn vastasi myös 

muutama 10-13- ja yli 18-vuotias. Kyselyssä ensimmäisenä kysymyksenä oli kuinka 

usein käyt nuorisotiloilla. 74,5% vastanneista vastasi, että ei käy tai ei ole ikinä 

käynyt espoolaisella nuorisotilalla. Vain 3,7% vastanneista kertoi käyvänsä 

nuorisotiloilla useammin, kuin kerran puolessa vuodessa.   

  

Kysyimme kyselyssä myös nuorten mielipidettä nuorisotyöntekijöistä. Yli 60% 

vastasi, että nuorisotyöntekijöitä on liikaa ja he eivät ole kovin kivaa seuraa, vaan 

tunkeilevat asioihin eivätkä anna vain olla rauhassa.  

  

Kyselyn lopussa oli vielä avoimet kysymysboxit epäkohdille ja kehitysehdotuksille 

nuorisotyössä. Boxi täyttyi viesteistä joissa kirjoitettiin muun muassa 

nuorisotyöntekijöiden välinpitämättömyydestä, nuorisotilojen huonoista 

aukioloajoista, tekemisen puutteesta vanhemmille nuorille sekä nuori Espoon 

visuaalisen ulkonäön kritisoimisesta. Boxissa oli myös monta kokemusta 

nuorisotiloilta missä paikalla oli vain pari nuorta ja heitä varten viisi 

nuorisotyöntekijää vahtimassa, monet myös kritisoivat sitä, miten nuorisotyöntekijät 

kohtaavat kaikki nuoret ongelmanuorina.  

  

Miksi kaupunkimme siis kuluttaa näin paljon rahaa organisaatioon, mistä ei 

suurimmalle osalle nuorista ole mitään iloa?   

  

Kysymysten keskellä heräsi myös monta ideaa, mihin rahoja voitaisiin laittaa 

nuorisopalveluiden sijaan. Ihan ehdoton ykkönen oli turvallisuus. Nuoret toivoivat 

lisää vartijoita paikkoihin, mistä kulkevat päivittäin ja viettävät aikaa esim. 

kauppakeskukset ja metro- sekä juna-asemat. Toinen ylösnoussut idea oli 

seuraharrastukset. Nuoret kertoivat urheiluseurassa harrastamisen olevan yksi 

parhaista keinoista ehkäistä nuoren ohjautumista väärille raiteille. Urheiluseuroille 
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siis kaivattaisiin tukea siihen, että he voisivat tukea myös heikosti toimeentulevista 

perheistä tulevien lasten harrastamista.  

  

Nuoret eivät halua nuorisotyöntekijöitä ja nuorisotiloja, on siis aika sijoittaa nuoriin 

kohdistetut rahat kohteisiin, joista on aidosti hyötyä nuorille eli turvallisuus ja 

urheiluseurat.   

  

Kaisa Pohjanmaa  

045 187 4051  

kaisa.pohjanmaa@gmail.com  

  

Outi Ala-Kojola  

044 980 5208  

outi2018@gmail.com   

 

Päätös 

Aloite lähetetään takaisin valmisteluun. Nuorisovaltuusto 

hyväksyy sen, että rahat laitetaan harrastustoimintaan 

turvallisuuden sijaan. Rahat pitää säästää kuluista kuten kulut 

assemblylle ja kohdistaa parempaan nuorisotiloista 

tiedottamiseen ja aukioloaikoihin. Valmistelussa tulee tehdä uusi 

kysely. 

 

11§ Aloite Laajan kielitarjonnan säilyttämisestä Espoon peruskouluissa 

 

Selostus 

Kaisa Pohjanmaa on tehnyt aloitteen laajan kielitarjonnan 

säilyttämisestä Espoon peruskouluissa. Käsitellään aloite. 

 

Aloite: 

Aloite- Laaja kielitarjonta säilytettävä Espoon peruskouluissa 
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Kun puhutaan peruskoulun oppimäärästä ja sisällöstä, vastaan tulee se, että 

Suomalainen peruskoulu on yleissivistävää ja siellä opetellaan elämän kannalta 

tärkeitä taitoja.   

  

Mitä sitten ovat nämä yleissivistävät ja elämän kannalta tärkeät taidot? Kun 

yhteiskuntamme muuttuu vuosi vuodelta kansainvälisemmäksi samoin kuin 

tulevaisuuden ammattimme, kielten merkitys lisääntyy. Nuorilla on tänä päivänä 

laajemmat ja kansainvälisemmät piirit, kuin ikinä, joissa useiden kielien ja kulttuurien 

tietämyksestä on merkittävää hyötyä. Kieliä voisin siis pitää peruskoulun yhtenä 

tärkeimpänä osa-alueena näin meidän nuorten arkipäiväisen elämän sekä 

tulevaisuutemme kannalta.  

  

Ihmettelinkin siksi sitä, miksi Espoon kaupunki on lähtenyt leikkaamaan 

peruskoulujen kielitarjonnasta. Espoossa on lisääntyvissä määrin useampia kouluja, 

joissa perinteisten englannin ja ruotsin rinnalle ei ole yhtä useampaa vaihtoehtoa 

valinnaisille kielille.   

  

Vaikka pelkällä englannilla pärjää hyvinkin pitkälle, eivät muut kielet ole turhia. Tämä 

korostuu merkittävästi nuorten työnhaussa. Nuorten on vaikea saada töitä ja 

samankaltaisia suomea, englantia ja ruotsia puhuvia nuoria on samaan paikkaan 

hakemassa useita. Tässä kohtaa kielitaito tulee esille erottavana tekijänä, jolla nuori 

voi saada työpaikan. Tämä sama tilanne tulee toistumaan myös aikuisuudessa, kun 

olemme hakemassa yhtään mitään työpaikkaa.   

  

Espoossa puhutaan paljon nuorten työllisyydestä, miksi siis leikkaamme 

kouluissamme yhdestä osa-alueesta, josta on nuorille todellista hyötyä työnhaussa. 

Vaikka ryhmäkoot kielen opetukseen olisivat pieniä, tulisi opetus silti järjestää. Onko 

kukaan muka ikinä kuullut mitään oppimisen kannalta huonoa pienistä ryhmäkoista?  

  

Se miten saamme peruskoululaisia opiskelemaan kieliä, on antaa heille 

valinnanvaraa. Silloin melkein jokainen löytäisi itselleen kiinnostavan kielen mitä 

jaksaa opiskella ja hyödyntää tulevaisuudessaan. Vaikka edes kahden muun kielen, 
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kuin englannin ja ruotsin tarjoaminen kouluissa tarkoittaisi merkittäviä kuluja ja 

pienempiä ryhmäkokoja, kuin yleensä, tämä kannattaa.   

  

Peruskoulun kuuluu valmistaa lapsia ja nuoria tulevaisuuteen. Kielitaidot ovat hyvin 

merkityksellisiä taitoja tulevaisuutta varten, niistä on siis pidettävä tiukkaan kiinni ja 

niiden opetuksen tarjontaa on parannettava.   

  

Kaisa Pohjanmaa  

045 187 4051  

kaisa.pohjanmaa@gmail.com  

 

Päätös 

Pöydätään asiakohta 

 

12§ Aloitteiden ja kannanottojen tilannekatsaus 

 

Selostus 

Käydään läpi aloitteet ja kannanotot. 

Paljon aloitteita on valmisteilla. 

 

Päätös 

Merkitään tiedoksi. 

 

13§ Työryhmien tilannekatsaus 

 

Selostus 

Osa työryhmistä on pitänyt kokouksen jo, loput pitävät 

lähiaikoina 

 

Päätös 

Merkitään tiedoksi. 
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14§ Muut nuorisovaltuuston esille nostamat asiat 

 

 

Selotus 

Käsitellään Sofia Denutin tekemä kannanotto liikuntavammaisista 

Espoon kouluissa.  

 

Kannanotto: 

Espoon koulujen liikuntavammaisten yhdenvertaisuudesta. 

 

Aloitus 

Minua pyydettiin kirjoittamaan lausunto Espoon koulujen 

liikuntavammaisten yhdenvertaisuudesta, otin tämän tehtävän 

mielelläni vastaan, sillä itse kärsin myös liikuntavammasta ja olen 

varma, että lausunnossa tulee olemaan esimerkkejä omasta arjestani 

Espoolaisesta lukiosta.  

 

1. 

Mielestäni kohtuullisiin mukautuksiin käytännössä tarkoittaa esim, 

pyörätuoliramppeja, esteettömiä käytäviä (esim, ei tuoleja/pöytiä 

keskellä kulkukäytävää), liikuntavammaisille tarkoitetut vessat, jotka 

ovat hyvin saatavissa sekä esteettömässä paikassa, eikä esimerkiksi 

tiukan kulman takana josta minulla itselläni myös on kokemusta.  

 

Mahdollisia mukautuksia olisi mm, ryhmien pienentämistä, jotta 

liikuntavammaiset apuvälineiden kanssa pääsevät tiloihin jossa ei ole 

liiallisen ahdasta ja vaikea liikkua. Joka ikisessä koulussa tulisi löytyä 

pyörätuolirampit ulkona, sekä esimerkiksi hissi sisältä joka onkin jo 

käytäntö. Nämä muutokset tulisi tehdä mahdollisimman nopeasti, sillä 

liikuntavammaiset eivät pysty laittamaan vammaansa tauolle, eikä 

liikuntavammaisten syntymistä voida lopettaa. 
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2. 

Kysymyksenä oli, että miten Espoolaiset koulut ottavat 

liikuntavammaiset oppilaat. Itse sanoisin, että yritys näkyy, toteutusta 

tapahtuu myös. Kouluissa annetaan liikuntavammaisille esimerkiksi 

hissi avaimia, niinkuin itse olen saanut myös, tämä on auttanut minua 

sekä muita liikuntavammaisia oppilaita koulussani liikkumaan 

esimerkiksi tunnilta toiselle. Inva vessat ovat tietenkin selvä vastaus 

myös, ne ovat tilavia sekä yleensä on ne yritetty sijoittaa esteettömiin 

paikkoihin. Toki, aina voi parantaa, ja aina voi tehdä muutoksia 

parempaan suuntaan. 

 

3. 

Tähän kysymykseen en osaa vastata, sillä en ole asiaan perehtynyt, 

tosin olettaisin, että jos Espoolaisella koululla ei esimerkiksi riitä 

resurssit, tai eivät tiedä mitä tilanteessa tulee tehdä, pyytävät he 

Ruskiksen apua/ostavat tarvittavia työkaluja.  

 

Lopetus 

Kiitän mahdollisuudesta kirjoittaa, ja toivon, että tekstini herätti 

jonkinnäköistä ajatusta ja mahdollista keskustelua. 

 

Päätös 

Hyväksytään aloite hallituksen esityksen mukaisesti 
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